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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormány számára nem fontosak a magyar 
egyetemek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt héten a neves felsőoktatási tevékenységeket minősítő cég, a brit Quacquarelli Symonds 
közzétette legfrissebb listáját a világ egyetemeinek rangsoráról. A listán 93 ország 1000 intézménye 
szerepel, ezek közül 8 magyar. A szomorú tény viszont az, hogy egyik magyar intézmény sem tudott
bekerülni a legjobb 500 közé. A legelőkelőbb helyet a Pécsi Tudományegyetem szerezte meg, 
amelytől a kormány éppen most kíván elvonni 1,9 milliárd forintnyi állami támogatást. A PTE a 
külföldi hallgatók kategóriában a 193. helyen szerepelt, ezt a kategóriát a végleges rangsor 
kialakításakor azonban csak 5 százalékban veszik figyelembe, így ott a 651-700. helyen szerepel az 
intézmény.

Ha az elmúlt tíz évnyi Fidesz kormányok oktatáspolitikáját és felsőoktatáshoz való viszonyát 
nézzük, egyáltalán nem lehetünk meglepődve ezen az eredményen. Míg a világ legtöbb országa 
egyértelműen abban érdekelt, hogy a saját egyetemeik, mint oktatási- és kutatóközpont évről-évre a 
lehető legnagyobb fejlődést mutassák, a képzés és az ott végzett munka pedig elérje a 
világszínvonalat, addig idehaza a kormány a felsőoktatás kivéreztetését és szisztematikus 
szétverését célozta meg. Ezt jól mutatják a felvételi számok, amelyek az elmúlt közel húsz évet 
vizsgálva negatív rekordot döntöttek idén, de természetesen nem segít a hazai egyetemek helyzetén 
az sem, hogy többletforrások helyett elvonások, a tudományos munka támogatása helyett pedig 
megalázóan alacsony oktatói bérek a jellemzőek.

Aki az oktatásba fektet, a jövőbe, ezáltal pedig az ország jövőjébe fektet. Ez az, amit a kormány az 
elmúlt 10 évben vagy nem tudott vagy pedig nem akart megérteni.



A következő kérdésekkel fordulok Önhöz:

- Mikor érti meg végre a kormány, hogy a jól működő felsőoktatási rendszer mindannyiunk érdeke, 
mikor kapja meg az ágazat a kellő figyelmet és ráfordítást? 

- A szükséges és az esetleges többletforrások helyett, miért milliárdos elvonásokban gondolkodik a 
kormány? 

- Nem gondolja Miniszter Úr, hogy a felsőoktatásba jelentkező diákok számának drasztikus 
visszaesése azt az üzenetet küldi a kormány felé, hogy nem a megfelelő irányba halad a hazai 
felsőoktatási rendszer átalakítása? 

- Az idei évben, a „gazdaságvédelmi alap” irányába pontosan mekkora elvonás jelentkezik majd az 
egyes felsőoktatási intézményeknél? 

- Az egyetemeket érintő megszorításokról / elvonásokról milyen formában folytatott konzultációt az
érintett intézményekkel? 

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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